

Title (en)

METHOD FOR PRODUCING A LOST PATTERN FOR USE IN FOUNDRY

Title (de)

HERSTELLUNGSVERFAHREN EINES VERLORENEN MODELLS ZUR VERWENDUNG IN DER GIESSEREI

Title (fr)

PROCÉDÉ DE RÉALISATION D'UN MODÈLE PERDU DESTINÉ À ÊTRE UTILISÉ EN FONDERIE

Publication

EP 2949409 A1 20151202 (FR)

Application

EP 15163202 A 20150410

Priority

FR 1454788 A 20140527

Abstract (en)

[origin: CN105312498A] The invention relates to a method for producing a fusible model comprising a stack of layers. The fusible model comprises a cavity (16') passing through an opening towards the outside of the model, wherein the cavity is jointly defined by two cavity portions belonging to an lower layer (13) and an upper layer (14) of the stack respectively. The method comprises the following successive steps: inserting a gauge (18) in the cavity portion belonging to the lower layer (13) prior to assembly thereof, the gauge being dimensioned to fill the majority of the full cavity; applying glue to the lower surface of the upper layer (14) intended to be assembled to the lower layer; arranging the upper layer (14) on the lower layer (13) so as to complete the cavity portion of the lower layer (13) with the cavity portion belonging to the lower part (13) to form the cavity; and taking the gauge (18) out after effective bonding of the two successive layers (13,14).

Abstract (fr)

L'invention a pour objet un procédé de réalisation d'un modèle perdu comportant un empilement de strates, tel que le modèle perdu comprend une cavité débouchante (16') par une ouverture vers l'extérieur du modèle et qui est définie conjointement par deux portions de cavité appartenant respectivement à deux strates successives (13,14), dites respectivement strate inférieure (13) et strate supérieure (14) dans l'empilement, le procédé comprenant les étapes successives suivantes : - on insère un calibre (18) dans la portion de cavité appartenant à la strate inférieure (13) avant assemblage de celle-ci, le calibre étant dimensionné pour combler la majorité de la cavité complète, - on encolle la face inférieure de la strate supérieure (14) destinée à être assemblée à la strate inférieure, - on dispose la strate supérieure (14) sur la strate inférieure (13) de façon à compléter la portion de cavité de la strate inférieure (13) avec la portion de cavité appartenant à ladite strate suivante (13) pour constituer la cavité, - on retire le calibre (18) après collage effectif des deux strates successives entre elles (13,14).

IPC 8 full level

B22C 7/02 (2006.01)

CPC (source: EP)

B22C 7/026 (2013.01)

Citation (applicant)

- EP 2052799 A1 20090429 - PEUGEOT CITROEN AUTOMOBILES SA [FR]
- FR 2357049 A1 19780127 - SIEMENS AG [DE]
- EP 2397245 A1 20111221 - PEUGEOT CITROEN AUTOMOBILES SA [FR]
- FR 2768068 A1 19990312 - PEUGEOT [FR]

Citation (search report)

- [A] GB 2243797 A 19911113 - OUTBOARD MARINE CORP [US]
- [A] DE 3836009 A1 19900426 - GRUENZWEIG & HARTMANN [DE]

Cited by

FR3098132A1; FR3098133A1; WO2021001623A1

Designated contracting state (EPC)

AL AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO RS SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)

BA ME

DOCDB simple family (publication)

EP 2949409 A1 20151202; EP 2949409 B1 20180912; CN 105312498 A 20160210; CN 105312498 B 20190618; FR 3021567 A1 20151204; FR 3021567 B1 20160527

DOCDB simple family (application)

EP 15163202 A 20150410; CN 201510411363 A 20150512; FR 1454788 A 20140527